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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA DE FACULTAT  

FACULTAT DE BIOLOGIA 

 

Núm. de la sessió: 2/21 

Data: 22 de desembre de 2021 

Hora: de 14h30 a 17h 

Lloc: Simultàniament 

• Aula magna Ramón Parés 

• Telemàticament 

 

Assistents 

Rosina Gironès (com a degana)     

Francesc Cebrià (com a vicedegà de Qualitat, Innovació i Professionalització)     

Albert Martínez (com a vicedegà Acadèmic)      

Isabel Muñoz (com a vicedegana de Recerca) 

Marta Camps (com a vicedegana de Mobilitat i Relacions Internacionals) 

Neus Carbó (com a secretària Acadèmica, Doctorat i Igualtat) 

 

F. Agulló (alumne)    J. Gutiérrez  

J. J. Alfonso  A. Ibáñez (alumna) 

R. Álvarez (alumna)    A. Lleixà (alumne) 

R. Araújo     D. López  

M.A. Arnedo     B. Manzanas (alumna) 

J. Bagán (alumna)    E. Marrón   

S. Balcells     R. Martínez (alumne) 

C. Balsalobre     E.M. Mateos  

S. Bofill      F. Oliva  

C. Cañestro     C. Palacín  

J. Casado E. Pardina  

M. Coca (alumne)    A. Rosa  

B. Cormand     J. Rovira (alumne)  

A. Escribano (alumne)    S. Sabaté      

J. Fort T. Sauras  

M. Giralt C. Ventura (alumna) 

M. Grifoll F. Villarroya  

M. Gorris G. Viscor 

   

Hi assisteixen com a convidats: J.C. Ferrer, M. Font, X. Remesar, X. Sans  

Han excusat la seva absència: M. Pastor 
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Ordre del dia 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior (Annex_1) 

2. Benvinguda de la Degana als nous membres de la Junta de Facultat i agraïment als sortints 

3. Informe de la degana (Annex_2) 

4. Informe (Annex_2) dels vicedegans/vicedegana/secretària de les àrees: 

a. Acadèmica 

b. Qualitat, Innovació i Professionalització 

c. Recerca 

d. Igualtat i Doctorat 

e. Mobilitat i Relacions Internacionals 

5. Aprovació, si s’escau, del document de Política i Objectius de Qualitat de la Facultat (Annex_3) 

6. Assumptes de tràmit 

7. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior (19 de juliol de 2021 – Annex_1). 

La degana proposa l’aprovació de l’acta de la sessió anterior, que s’aprova per assentiment. 

 

2. Benvinguda de la Degana als nous membres de la Junta de Facultat i agraïment als sortints 

La degana agraeix a tots els membres sortints la seva la implicació amb la Facultat i dona la benvinguda als 

nous representants de professorat i PAS. 

 

3. Informe de la degana (primera secció de l’Annex_2). 

La degana informa dels diversos temes inclosos en l’Annex_2. Entre d’altres: 

− Fòrum Ambiental: se n’actualitzarà el format per reforçar-ne la utilitat didàctica. Ja s’ha parlat amb 

caps d’estudis i es demana la implicació del professorat que imparteix assignatures sobre temes 

mediambientals i de l’alumnat. Es preveu que es realitzi com una jornada de tarda el proper 28 d’abril, 

en diferents formats (vídeos curts fets per l’alumnat, presentacions, debat,...) 

− Post-Cop26: A l’inici del 2022 es lliurarà el nou informe del panell intergovernamental (IPCC), moment 

en el que es podria pensar en fer alguna sessió informativa a la Facultat. 

− Obres remodelació  5ª planta Margalef (Fisiologia Vegetal): Lamentem el retard, per causes alienes al 

nostre control. Problemes burocràtic-administratius amb la Generalitat per l’obtenció de permisos pel 

tractament especial del paviment han endarrerit molt l’execució de les obres. Tot i les gestions fetes i 

el seguiments continu, les obres acumulen força retard, al que cal sumar-hi el canvi de l’empresa 

encarregada. Esperem que es resolgui aviat i s’acceleri el procés. 

− Nivell 20 per a totes els gestores departamentals: La Gerència acaba d’acordar-ho amb efectes 

retroactius del 01/01/21, se’n beneficien 6 de Biologia que tenien el nivell 18. Ens n’alegrem. 

− Justificació despeses projectes recerca: El Ministerio acaba ha marcat el 10 ó 12 de gener de 2022 com 

a data límit, el què obliga a les gestores departamentals a treballar de valent durant els dies de 

tancament de la Facultat. El rector ja ha enviat una carta al Ministerio sol·licitant una pròrroga. 
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− PIU 2021: Destaca que en breu es farà la licitació de la impermeabilització del terra de pas entre el 

Margalef i l’aulari, clau per poder iniciar la remodelació del soterrani com a centre d’estudiants. 

− Necessitats personal tècnic crucial per la Facultat: S’han posat en marxa els dos concursos per a cobrir 

una plaça de tècnic de qualitat (pagat per la pròpia Facultat) per ajudar en tot el procés d’acreditació 

de centre, i un tècnic d comunicació, compartit amb altre Facultats de l’entorn. 

Finalitzada la intervenció de la degana, s’obre un torn lliure de paraules. 

− El Dr. Gutiérrez demana detalls sobre el nombre i distribució en categories de les places PDI de l’OPO 

2022. La degana explica que hi ha 71 places permanents d’OPO fixes més 85 de Lectors i postdocs, tot 

i que aquesta segona xifra és més variable. S’ofereix a fer arribar al Dr. Gutiérrez informació més 

detallada al respecte. 

− Pel que fa a les inversions del PIU, el Dr. Gutiérrez demana per la quantia que rebrà la Facultat i insisteix 

en la importància de recollir les opinions i els parers dels directors de departament sobre les accions 

que cal fer. La degana respon que està encantada de fer més reunions amb caps de departament sobre 

aquets tema. I recorda que just després de la última junta de Facultat, es va convocar a directors de 

departament i caps d’estudis i entre els diversos temes tractats també es va parlar de les obres. El Dr. 

Remesar està en contacte continu amb membres de Fisiologia Vegetal, com a delegat per obres. Hi 

haurà un increment del 37,5% del pressupost del PIU en el 2022, però segueix sent poc, no pot cobrir 

la transformació ecològica i fer la Facultat més sostenible, com es vol. 

− La Dra. Giralt demana perquè la informació sobre l’increment de sou dels associats acreditats no ha 

arribat des del VR de PDI, i li preocupa que es creï un greuge dintre del col·lectiu d’associats acreditats 

si no han informat de la seva acreditació. La degana respon que la idea és que els no acreditats també 

gaudeixin d’aquest increment de sou si el pressupost dóna per a tots. 

− Pel que fa a les 8 places de lector per la promoció del talent intern (associats acreditats), la Dra. Giralt 

demana pel criteri de repartiment. La degana explica que no està encara definit i que el principal 

problema és la limitació del nombre de places. Insisteix en que en cas de jubilacions cal demanar 

ràpidament associats per a cobrir-les immediatament i tot seguit treballar per aconseguir places de 

millor qualitat. 

− En referència a la convocatòria Unidigital per la qual es dotarà de wifi eficient a tots els espais docents 

de la Facultat, la Dra. Giralt demana si es poden incloure també els espais dels departaments on no hi 

arriba el wifi, atès que els laboratoris de recerca també són espais docents. El departament no en pot 

cobrir el cost, cada antena val més de 1000€ i té una àrea de senyal molt restringida (el pladur 

apantalla el senyal wifi i calen moltes antenes). La Dra. Balcells corrobora l'apreciació de la Dra. Giralt 

que el senyal wifi no arriba als departaments. A Genètica afecta molt als TFGs, TFMs, doctorands, etc 

i diu que seria bo incloure-ho en el pla de digitalització. La degana es compromet a mirar d’incloure’ls, 

tot i que tem que segurament no acabi sent acceptat. 

− El Dr. Cañestro sol·licita a la Facultat que aixequi una queixa a rectorat perquè es recuperi la política 

d’atorgar welcome packs pels investigadors Ramon i Cajal, ja que sense, no som competitius per captar 

aquests investigadors. La degana diu que ho parlarà amb rectorat. 

− El Dr. Arnedo afegeix que és un greu problema no poder competir amb CSIC i altres institucions en 

igualtat de prestacions per poder captar investigadors Ramon i Cajal. Es queixa que a Zoologia ni tant 

sol tenen uns mínims de condicions del lloc de treball (telèfon, taula, cadira,...). La degana respon que 

aquestes despeses han de ser cobertes pel departament, que s’ha de garantir que la gent treballi en 

condicions adequades.  
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− El Dr. Sabaté afegeix que el problema d’acollida és general, per a tot el nou personal. Tampoc es 

disposa d’ordinadors (proposa reciclar els vells ja que els projectes no permeten aquest tipus de 

despeses) i que cal millorar la gestió de connexió a impressores generals. La degana Informa que 

revisarà el document d’acollida a la UB, i farà aportacions per millorar tots aquests aspectes. 

  

4. Informe dels vicedegans/vicedegana/secretària de les àrees (vegeu l’Annex_2): 

a. Acadèmica  

b. Qualitat, Innovació i Professionalització  

c. Recerca 

d. Igualtat i Doctorat 

e. Mobilitat i relacions Internacionals 

La degana dóna la paraula als vicedegans, les vicedeganes i a la secretària. 

 

El Dr. Albert Martínez, vicedegà acadèmic, comenta certs aspectes detallats en l’annex 2: 

− Hi ha hagut eleccions a nou cap d’estudis de Biologia. En Toni Arcas substituirà a la Rosa Araújo a qui 

el vicedegà agraeix la seva gestió, el tracte excel·lent i dedicació a una tasca que no ha estat gens fàcil, 

sobretot els últims temps. Fa extensiu l’agraïment a tots els caps d’estudis, fent palès que ha estat un 

plaer treballar amb ella i la resta de caps. 

− S’avança el calendari de les fitxes de les assignatures a gener/febrer i es mantenen les proves de síntesi 

presencials, segons les últimes indicacions del vicerectorat. 

− Directrius sobre les avaluacions: Aprovades per la C. Acadèmica del passat 10/12/21, volen ser una 

guia  per a tot el professorat. Se’n farà difusió en el web de la Facultat i s’enviarà l’enllaç a tot el 

professorat. 

− Convocatòria de material docent: Estem molt content, se’ns han concedit 99.000€. Es mirarà de tenir 

la sala de microscòpia digital enllestida pel curs vinent. 

− Nou Reial Decret d’ordenació dels ensenyaments estatals: aprovat i aplicat des de l’octubre 2021, 

presenta alguns canvis respecte als ensenyaments, sobretot màsters, i llur acreditació, que s’hauran 

d’anar adoptant. 

Tot seguit, s’obre un torn obert de paraules als assistents: 

− Intervé el Roger Martínez sol·licitant que en el document de directrius sobre les avaluacions hi consti 

el termini de 14 dies naturals per publicar les notes de les avaluacions, per assegurar que tot el 

professorat ho acompleixi. El vicedegà explica que els caps d’estudis ja pressionen perquè s’acomplexi, 

un bon gruix de professorat respecta el termini, però cal insistir-hi. A més, es farà difusió a tot el PDI 

remarcant la normativa i que, com ja ha comentat, estarà en obert en el web de la Facultat. 

− La Dra. Grifoll demana si el nou reial decret d’ordenació dels ensenyaments aplica només als graus no 

implementats o a tots. El vicedegà respon que afecta a tots, que disposarem de 2-3 anys per a fer-ne 

la remodelació i que la UB està estudiant la situació de cada ensenyament. 

− El Dr. Gutiérrez felicita pel finançament aconseguit en la convocatòria de material docent, fent èmfasi 

que és una incorporació d’equipament important en molt temps. Felicita també a caps d’estudis i 

equip deganal per haver apostat per la presencialitat del 100%, un esforç titànic ho ha fet possible i 

ha estat molt important per l’alumnat. El vicedegà agraeix en nom de tots les felicitacions. Pel que fa 

a la convocatòria de material docent, indica que era una convocatòria competitiva amb d’altres 

Facultats, i que ens han concedit aportació per sobre del que preveiem. 
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El Dr. Francesc Cebrià, vicedegà de qualitat, innovació i professionalització comenta alguns dels aspectes 

detallats en l’annex 2: 

− Millores en el PAT: s’han fet sessions específiques informatives per l’alumnat de 1er, 2on i 3er. S’ha 

simplificat la recollida de les evidències (plantilla) i s’han rebaixat a 2: treball en equip i capacitat 

comunicativa. També s’ha donat indicacions als tutors PAT per tal que estableixin 3 reunions grupals 

per curs acadèmic, i que la de l’inici del 2S es dediqui específicament a treballar el portafoli. 

− Compactació de semestres: S’està fet un esforç per compactar un semestre en tots els graus (almenys 

4 de 5 assignatures) per tal d’evitar que hi hagi coexistència d’assignatures compactades i no. 

− Projecte TRUE (internacional): concedit  a StartUB per promoure la innovació i emprenedoria entre el 

PDI i el PAS. Es faran dues jornades (febrer-març) per promoure l’emprenedoria a les assignatures i 

també la transferència en la recerca. 

− Vers l’acreditació institucional: se segueix el calendari i es van abordant les accions establertes per a 

l’obtenció de la certificació SAIQU de Facultat.. 

 Tot seguit, s’obre un torn obert de paraules als assistents: 

− Intervé la Dra. Balcells demanant com s’avaluarà l’èxit de la compactació de les assignatures. Comenta 

que ha detectat disconformitat entre l’alumnat de Biotecnologia. El vicedegà respon dient que tot el 

tercer curs de Biotecnologia està compactat i en anys anteriors les valoracions han estat bones. Com 

en cursos anteriors, es recullen el enquestes fetes a l’alumnat de les assignatures compactades i es 

valoren en comissió. Fins ara l’opinió general ha estat positiva, d’aquí la continuïtat del procés. La 

última reunió fou al juliol i es va valorar positivament que ajuda a la immersió en l’assignatura, en 

l’aprenentatge actiu. La queixa més freqüent és la coexistència d’assignatures compactades i no, que 

ja s’està mirant d’evitar. 

− La Dra. Balcells detalla que ha detectat dos subgrups, un clarament a favor i l’altre (un terç de l’alumnat 

aproximadament) es queixa de que l’assignatura passa massa ràpid, que això no afavoreix la retentiva 

i que les 2h no sempre es reparteixen en teoria i pràctica, sinó només teoria. Demana una reflexió i 

reavaluació de la situació. El vicedegà indica que quan es valorin les enquestes, en aquest curs 

especialment, caldria també tenir en compte que aquest alumnat, en concret, ha patit una situació 

molt peculiar, amb un primer curs sota confinament, un segons curs amb semipresencialitat i ara a 

tercer experimentant la presencialitat en compactació. Tot i això explica que a la seva assignatura les 

notes han estat molt bones. 

− L’Arnau Lleixà, en referència al PAT, comenta el baix nombre d’enquestes que es disposen sobre el 

Portafoli i com a mida que es va avançant en el grau el passaport a la Professió va sent més ben valorat 

i en canvi, el Portafoli va perdent valoració. Comenta que no es comprèn el concepte Portafoli, per 

això les valoracions negatives. Sol·licita la creació d’una comissió per a treballar el concepte o almenys 

una reunió amb els representats de les llistes de l’alumnat. El vicedegà acorda fer una reunió específica 

per a tractar-ho. 

− L’Arnau també comenta que els representants de l’alumnat a la Junta s’han constituït en una 

estructura jeràrquica que agrupa tots els dels graus de la Facultat, i passen enquestes per iniciativa 

pròpia sobre aspectes relacionats amb la Facultat. Agraeix l’efecte positiu que sobre el PAT ha tingut 

la comunicació alumant/vicedegà a rel de la última junta. 
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La Dra. Isabel Muñoz, vicedegana de recerca comenta alguns dels aspecte detallats en l’annex 2, recordant 

que els representant dels departaments a la Comissió de recerca disposen de tota la informació: 

− Convocatòries Margarita Salas, Maria Zambrano i de requalificació: resolta la convocatòria el 30/11/21 

i fet el repartiment ja entre les diverses àrees. 

− Contractes PreDoc-UB: 32 contractes de 4 anys de durada, repartits en 4 àmbits com en la 

convocatòria de requalificació. 

− Convocatòria material obsolet Ministerio: resolta, els dos equipaments sol·licitats per la Facultat han 

estat ben avaluats però no han assolit llindar per finançament. 

− Visita del vicerector de recerca el 07/02/22: es reunirà amb l’equip deganal, els caps de departament, 

directors d’instituts i IPs de SGRs 

Tot seguit, s’obre un torn obert de paraules als assistents: 

− Intervé el Dr. Gutiérrez demanant quantes places María Zambrano i Margarita Salas vénen a la 

Facultat. La vicedegana, explica que el repartiment s’ha fet proporcional entre Facultats de CC 

experimentals i matemàtiques en funció de les sol·licituds. Enviarà informació amb el repartiment 

detallat. 

− Prossegueix el Dr. Gutiérrez preguntant si és cert que hi haurà un increment del CPR per les Facultats. 

La vicedegana no en té informació precisa, però sospita que vindrà referit a l’informe presentat pel VR 

de recerca de la comparativa d’indicadors de recerca entre Instituts i Facultats. 

− Finalment el Dr. Gutiérrez demana si ja se sap quan sortirà la convocatòria dels SGR. La vicedegana 

respon que encara no hi ha una data concreta, però se sap que serà per 3 anys i que hi haurà un 

increment del 60-80% del pressupost respecte a la convocatòria del 2017, i que sembla que es volen 

potenciar els grups grans. 

− El Dr. Villarroya sol·licita informació més detallada sobre els procediments d’avaluació dels criteris 

addicionals dels contractes PreDocs UB, en concret referents als ítems: interdisciplinarietat, ODSs i 

dimensió de gènere. La vicedegana comenta que han estat discutits i aprovats en el C. Recerca de la 

UB.  La interdisciplinarietat es refereix a la implicació en el projecte d’àrees diferents, mentre que els 

ODS i la dimensió de gènere s’hauran d’especificar en la memòria del projecte. La comissió avaluarà 

els mèrits curriculars addicionals dels candidats/tes només. 

− El Dr. Cormand comenta que la distribució dels 32 ajuts PreDoc-UB per àmbits i programes de doctorat 

porta a tenir, de mitjana, només 2 tesis amb contracte PreDoc-UB per Facultat. Tenint en compte que 

per any a Biologia es defensen un centenar de tesis, el % finançat és dramàtic. El Dr. Cañestro també 

manifesta la seva disconformitat i proposa una acció col·lectiva de Facultat com a protesta. La 

vicedegana contesta que el fet és que el pressupost destinat és el mateix i en passar de 3 a 4 anys, 

s’ha hagut de baixar de 40-45 a només 32 contractes. La degana entén la situació però lamenta molt 

que el nombre de beques sigui tant baix. El Dr. Gutiérrez comenta que a la UAB van optar per cancel·lar 

tota una convocatòria de beques pròpies per poder ajustar pressupost. 

− Per altra banda el Dr. Cormand comenta que el pressupost destinat a ajuts per publicació d’articles en 

Open Access és molt baix. Sembla que en el mes de maig ja s’havia esgotat el pressupost i demana si 

les sol·licituds no finançades el 2021 es cobriran en el 2022. La vicedegana explica que el Jordi 

Labastida, responsable CRAI de l’Open Access ha sol·licitat a vicerectorat un increment del pressupost, 

però no en tenim notícies encara. 

− El Dr. Cañestro comenta que en el consell de departament de Genètica la Dra. Corominas va dir que 

la Facultat de Biologia posa traves a l’ingrés de doctorands del programa de Biomedicina que vénen 
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del IRB. Contesta la Dra. Carbó, com a presidenta de la C. Doctorat de la Facultat, expressant la seva 

sorpresa per tal afirmació, explica que des del personal de la SED que gestiona doctorat i la pròpia C. 

Doctorat de la Facultat sempre es mira d’ajudar en tot el procés, sempre que s’acomplexin els requisits 

d’accés i admissió. Demana més detalls concrets de la situació esmentada per la Dra. Corominas, per 

tal d’aclarir-ho. El Dr. Cañestro no en té més detalls i els sol·licitarà a la Dra. Corominas, qui a posteriori 

no n’aporta. La Dra. Giralt afegeix que hi ha tradició per part de l’IRB d’afavorir que es matriculi el 

doctorat a Farmàcia, i que potser es referia a això la Dra. Corominas. 

− La Dra. Araújo demana si s’ha convidat els representants dels CCiTUB a la reunió amb el vicerector de 

recerca del proper 7 de febrer. La vicedegana confirma que així és. 

 

La Dra. Neus Carbó, secretària acadèmica i responsable de doctorat i igualtat exposa alguns dels aspectes 

detallats en l’annex 2: 

− Gestió Covid: Semestre tranquil fins fa poc, reflex del que passa a la societat en general. Cap cas 

confirmat de transmissió en el col·lectiu de la Facultat. S’ha detectat desvinculació amb el procediment 

de comunicació i s’ha enviat recordatori a tots els col·lectius. 

− Cerimònia de Graduació promocions 2017-2021: En el Paranimf, el passat 19/11/21 presidida pel 

rector (primera part) i per la degana (la resta de l’acte) i tenint com a padrina la Dra. M. Aguadé, que 

en el seu discurs va fer un magnífica al·legat al mètode i criteris científics. 

− Doctorat: S’han millorat programaris i tràmits, per fer-los més àgils. El passat 13/12/21 l’EDUB va rebre 

la visita del CAE per valorar l’autoinforme de l’EDUB sobre les competències transversals dels 

programes. I s’està en procés d’elaboració dels autoinformes específics de cada programa de doctorat. 

S’està estudiant que els coordinadors de programes de doctorat se’ls reconegui la gestió per poder 

demanar tram de gestió. Cal potencial els doctorats industrials. 

− Igualtat: canvi de responsabilitats en les gestions de les comissions dels centre, es vol potencial la 

Unitat d’Igualtat de la UB com a finestreta única. Es promou la incorporació de la perspectiva de 

gènere a la docència i s’han creat diversos grup de treball. 

Tot seguit, s’obre un torn obert de paraules als assistents: 

− Intervé el Dr. Cormand explicant que, de manera paral·lela a  les OPO en les quals un 3% de les places 

estan reservades per a persones amb discapacitat superior al 33%, si això també s’aplica en l’àmbit 

universitari. Contesta la degana que se n’informarà. 

− El Roger Martínez explica que a Bioquímica hi ha un noi amb discapacitat auditiva greu i que necessita 

d’intèrpret. Sembla que no està molt content amb les intèrprets que ha tingut. La degana contesta 

que des del primer dia el SAE n’està pendent d i que tant el cap d’estudis de BQ com el professorat 

n’estan al cas. S’han establert diferents mecanismes per a facilitar-li el seguiment de les classe, per 

exemple si són online, ell veu a l’hora la classe i la intèrpret. Se li van donant totes les facilitats que 

demana (canvi de dates d’exàmens,...), malauradament, tot i els esforços de totes les parts, el nivell 

de dificultat mai podrà ser zero. 

 

Finalment pren la paraula la Dra. Marta Camps, vicedegana de Mobilitat i relacions Internacionals, i exposa 

certs aspectes detallats en l’annex 2: 

− Visita del vicerector de Política d’Internacionalització i de la delegada per xarxes i Mobilitat: El passat 

29/10/21, en presència de la degana i l’equip de l’ORI-Bio. Es va demanar és suport de personal a l’ORI-
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Bio i que cal reconeixement hores PDA  al professorat  UB que acull lab trainings i que fa les classes en 

anglès. 

− Mobilitats 2021-22 i 2022-23: fa un repàs a les dades dels incoming i dels outgoing del curs 2021-22,  

molt similars a la normalitat. S’han realitzat sessions informatives online i presencials, especialment 

pels que estan ara fent 3er. Obertes les convocatòries de mobilitat 2022-23. 

− Propostes de Blended Intensive Programs (BIPs): Nou programa Erasmus, estades i activitats intensives 

amb formes innovadores d’aprenentatge i docència, obert el termini fins el 31/01/22. 

− Programa Erasmus KA171: termini finalitza el 23/02/22, per a estades en països no membres de la EU.  

− Mobilitat Erasmus per a professorat 21-22:  termini finalitza el 09/02/22. Anima a demanar-ho, és 

màxim una setmana i cal fer l’estada Erasmus docent abans del 31/12/22. És un programa 

bidireccional. 

 

 

5. Aprovació, si s’escau, del document de Política i Objectius de Qualitat de la Facultat (Annex_3) 

S’aprova per assentiment. 

 

6. Assumptes de tràmit 

No n’hi ha. 

 

7. Torn obert de paraules 

− El Dr. Casado sol·licita que es vagi preparant el seu relleu com a representant de la Facultat a 

l’Olimpíada de Biologia. Ja fa uns 12 anys que ho és. La propera vegada que s’haurà d’organitzar a la 

UB serà en el 2023, si algú vol participar-hi seria una bona oportunitat per a enrolar-s’hi. La degana li 

agraeix la dedicació tots aquests anys i es compromet a buscar un voluntari/a per a fer el relleu 

gradual. 

− El Dr. Gutiérrez expressa el seu agraïment i record als membres sortints de la Junta de Facultat. La 

degana subscriu les seves paraules i demana que consti explícitament aquest agraïment de tots els 

membres de la junta i de l’equip deganal als representants sortints. 

− La Dra. Giralt demana més espais de menjador destinat al personal fixe i doctorands i estudiants dels 

laboratoris de recerca, sobretot important en dies de pluja. La Dra. Balcells també s’afegeix a la petició. 

La degana en pren nota i n’estudiarà les possibilitats. 

− Segueix la Dra. Giralt per parlar dels UBgats. Tramet la petició de revisió feta des del departament de 

BQBMM. Inicialment era una instal·lació provisional per esterilitzar-los, segons acord de junta de 

Facultat, i no una residència permanent com ha esdevingut des de fa temps. A més es troba al costat 

de l’estabulari de rosegadors, que s’estressen, i genera un problema d’imatge, ja que pot donar lloc a 

pensar que es fa experimentació amb gats. Divendres passat va haver-hi una manifestació animalista 

davant de l’estabulari del PCB que van arribar fins el nostre estabulari, una instal·lació completament 

desprotegida on van realitzar actes vandàlics i atemorir el personal. La degana intervé dient que 

s’esbrinarà de qui depèn UBgats i es consultarà l’acta de la Junta de Facultat on es va aprovar la 

instal·lació per tenir tota la informació. Pel que fa a la manifestació de divendres passat, explica que 

de fet els manifestants vans aconseguir entrar en l’estabulari. Ahir va parlar amb els treballadors i li 

van manifestar que va passar por. Els CCiTUB prendran mesures i s’instal·laran reixes mentre no es fa 

la migració prevista a l’estabulari de Farmàcia. 
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− Intervé el Ferran Agulló per demanar qui gestiona el cau del costat de la copisteria. La degana respon 

que el poden fer servit totes les associacions d’alumnat de la Facultat, però que es va haver de tancar 

per la Covid, donat que és un espai molt petit i mal ventilat. S’ha reobert amb restriccions d’aforament 

i sempre que estiguin finestra i portes obertes per garantir una mínima ventilació. La clau es troba en 

el punt d’informació del Margalef i s’entrega als usuaris que consten en un llistat de responsables. 

− Afegeix la degana que quan es tingui el nou centre d’estudiants, en el que ara és l’antic servei mèdic, 

hi haurà espais millors i més amplis per les associacions. I que possiblement l’actual sala de menjador 

amb microones (garatge) es reconvertirà en un magatzem. 

− La Dra. Balcells demana si les aules P1 i P2 del Prevosti es poden usar, ja que tenen finestres altes que 

es podrien obrir. La degana explica que de moment no es poden usar, ja que les finestres no estan 

habilitades, però que es mirarà què s’hi pot fer. 

 

 

Acords 

1. L’acta de la sessió anterior s’aprova per unanimitat dels assistents. 

2. S’aprova el document de Política i Objectius de Qualitat de la Facultat (Annex_3)  

 

I sense més temes a tractar, la degana desitja a tots els assistents unes bones festes i aixeca la sessió a les 

17:30, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

La Secretària de la Facultat      Vist i plau 

La Degana 

 

 

 

 

 

 

Mª Neus Carbó Carbó       Rosina Gironés Llop 

 

Annexos 

Annex_1_Acta sessió ordinària JFB 19 de juliol de 2021 

Annex_2_Informe equip deganal JFB 22 de desembre de 2021 

Annex_3_Document de Política i Objectius de Qualitat de la Facultat  
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INFORME DE LA DEGANA  

 

A continuació faré un resum del missatges que volem transmetre i la informació més destacada 

d’aquest període. 

 

1. Eleccions de PAS i PDI a la Junta de Facultat. Valorant el resultats de les votacions pels 

representants a la Junta de Facultat volem agrair la confiança que ens donen els membres de la 

Facultat i donar la benvinguda als nous representants de professorat i PAS a la Junta de Facultat. 

 

2. Hem celebrat l’acte de Graduació al paranimf de la UB, un dia molt feliç de vida acadèmica a 

la Facultat. Es va fer l’homenatge als professors que s’han jubilat després de molts any de dedicació 

i es va premià als professors més votats per les noves promocions. Agraïments a tos els que 

contribueixen a l’organització d’aquest acte, equip deganal i PAS de la Facultat i especialment a la 

Neus Carbó per la seva gran implicació més enllà de tot. 

 

3. Felicitem al CRBA, dirigit per Toni Serra per la nova edició del concurs FotoNAT 2021. 

 

4. Felicitacions i moltíssimes gràcies per acceptar els càrrecs a tots els professors que han 

celebrat la presa de possessió de diferents càrrecs aquests dies l’any 2020 i al 2021. També agraïm 

als que han cessat en els seus càrrecs de caps de departament i secretaris i delegats, per tota la feina 

feta. 

 

5. Càtedra UB Malalties rares-Pfizer: S’ha creat aquesta càtedra adscrita a la facultat i que 

ajudarà a la recerca i difusió de les malalties rares. El director de la càtedra serà el Dr. Albert Martínez 

i la directora científica serà la Dra. Marisol Montolio (professora associada i directora científica de 

Duchenne Parent Project Spain). Aquesta càtedra comptarà amb la participació de tots els 

investigadors i investigadores sobre malalties rares de la facultat. En els propers dies es farà la 

presentació oficial a la UB. 

 

6. Felicitem Domènec Espriu, anterior vicerector de Recerca de la UB per ser el nou director AEI. 

 

7. S’ha aprovat el pressupost de la UB pel 2022 (443.561.219,91€) amb un increment del 4,4% 

(18.500.556€) respecte al pressupost 2021. Té un increment important de les partides finalistes de 

recerca i per la disminució del 30 % de les taxes universitàries, una demanda satisfeta. 

Presenta increment del PIU del 37,5% (total ara 11,9M€), compensació rebaixa 30% preus públics 

(18,5M€), augment despesa Pla SH (36%) (ara 7,4 M€), subvenció PROFOR  (Fons de Promoció de la 

Recerca Universitària) ara 5,9M€. La transferència corrent augmenta només 8,2M€ (total 224,8M€) i 

està encara llunys de cobrir els increments vegetatius de les retribucions de personal, capítol 1 que 

es va retallar molt en anys anteriors (era 254,3M€ abans de la crisi econòmica). Les despeses de 

personal incrementa 6,5M€ i és 283,3M€. 

Un altre punt d’interès del Consell de Govern ha estat l’aprovació de l’oferta pública del personal 

d’administració i serveis de 78 places. 
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8. Visites de l’equip rectoral. El rector i el seu equip van visitar la Facultat dimarts 14 de 

setembre, el VR de professorat va visitar els departaments el 23 de juliol, el 29 d’octubre van venir 

el VR de Política d’Internacionalització i de la Delegada del Rector per a Xarxes i Mobilitat 

Internacional i el VR de recerca visitarà la Facultat el 7 de febrer. 

 

9. Noves lleis estatals i catalanes estan en preparació i alguna aprovada: 

a. En tramitació la Ley de Convivència Universitària, ja aprovada pel Congreso.  Ley orgánica 

del sistema universitario (LOSU) estatal, en discussió.  També en preparació: Anteproyecto 

de Ley del Personal universitario docente e investigador,  

b. El ministeri va aprovar el Real Decreto 640/2021, Creación, reconocimiento y autorización 

de universidades y centros universitarios, y acreditación institucional de centros 

universitarios i  el Real decreto “RD 822/2021 Ordenación de las enseñanzas universitarias 

oficiales (antic RD 1393), por el que se establece la organización de las enseñanzas 

universitarias y del procedimiento de aseguramiento de su calidad. 

c. Des de la Generalitat, s’està duent a terme la revisió de l’avantprojecte de llei de la ciència 

de Catalunya. Encara s’estudia el contingut i el paper de les universitats.  

 

10.  Millora d’equipament i espais docents: 

a. En resposta a una convocatòria extraordinària de renovació de material docent de la UB 

amb contribucions de la Facultat i de la empresa de microscòpia Motic, amb l’excel·lent 

gestió del VD acadèmic, la Facultat tindrà un laboratori nou de microscòpia digital per 24 

estudiants i incorporarà nous microscopis i lupes digitals a tots els laboratoris de pràctiques 

amb microscopis de la Facultat, a més de instruments de camp dos instruments més (Més 

informació a la secció del VD de docència). 

b. La climatització de part de l’espai de l’antiga Estadística, aules M9 i M10 està en procés. Per 

a poder fer el condicionament, s’ha hagut de traslladar la col·lecció de caps de cèrvids a uns 

espais del soterrani i reubicar temporalment una col·lecció del Centre de Recursos de 

Biodiversitat Animal. Cal agrair la col·laboració del Dr. Antoni Serra. La M9 possiblement 

albergarà el nou laboratori de Microscòpia Digital. 

c. Convocatòria UniDigital de concessió de subvencions a les universitats públiques, dirigides a 

fomentar la transformació digital de les universitats, la UB.  Esperem que permetrà dotar de 

wifi eficient a tots els espais docents de la Facultat. 

 

11.  En relació al professorat i personal UB 

a. Promoció del professorat. Molt poques places de promoció a la UB i una plaça de promoció 

de catedràtic contractat per la Facultat, al departament GME (Secció Microbiologia, Virologia 

i Estadística). 

b. Preparació OPO 22-23. Cada any la Generalitat aprova la taxa de reposició (110% de les 

baixes + càtedres de promoció convocades l’any anterior), que és el nombre màxim de places 

que podem treure a concurs. Aquest valor i la seva distribució en tipologia (CU, CC, TU, 

Agregat, etc.) constitueix l’Oferta Pública d’Ocupació (OPO). En els darrers anys s’han 

convocat sempre gairebé totes les places. En el 2021, en canvi, només s’han pogut convocar 
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61 places (el 30% de l’oferta teòrica), per no disposar de pressupost. (Hi ha tres anys per 

convocar el romanent de places). 

La previsió d’OPO per a 2022 és de 119 places de torn lliure, distribuïdes equitativament 

entre la via laboral i la funcionarial, i unes 40 de torn de promoció per a professorat catedràtic 

(un total de 159). 

Cal tenir present que la taxa de reposició és la capacitat teòrica de contractació i que el 

nombre de places convocades està limitat pel topall pressupostari i pel topall en el nombre 

d’efectius. Durant l’any 2021 s’han anat incorporant encara PDI provinent de places 

convocades en els anys anteriors i hem arribat a superar lleugerament el límit del pressupost 

i també de nombre d’efectius. 

c. Programa d’acollida i seguiment del PDI a la Universitat de Barcelona. (Aprovat per la 

Comissió de Professorat de Consell de Govern el 16/11/2021). L’objectiu del document és 

descriure bones pràctiques per facilitar l’acollida i el seguiment del PDI a la Universitat de 

Barcelona, en general, i per millorar la seva inserció a l’activitat del departament, en 

particular. Les bones pràctiques van adreçades a les persones que ocupen les direccions dels 

departaments, els deganats, la presidència de les comissions de professorat de les facultats i 

els vicerectorats relacionats amb l’activitat acadèmica del PDI. El document està estructurat 

seguint les tres fases que segueix qualsevol PDI a la Universitat de Barcelona: incorporació, 

seguiment, desvinculació. 

d. Provació del Reglament del personal jubilat, del professorat emèrit i honorari i de la 

distinció honorífica del professorat jubilat de la Universitat de Barcelona. És personal jubilat 

UB tota persona que hagi treballat amb vinculació a la UB a temps complet durant un mínim 

de 25 anys i passi a la situació de jubilació estant vinculada a la UB. El personal que passi a la 

situació de jubilat i vulgui mantenir algun tipus de vinculació institucional voluntària amb la 

UB, podrà adquirir la condició de jubilat UB. Aquest personal jubilat s’identificarà mitjançant 

un carnet virtual específic, un directori de personal jubilat i una adreça d’e-correu 

institucional, segons les previsions normatives d’aplicació. Els emèrits i honoraris 

esdevindran personal jubilat UB un cop finalitzin els tres anys de vinculació. 

e. Codi de conducta dels càrrecs i alts càrrecs de la Universitat de Barcelona. El principal 

objectiu d’aquesta regulació pretén afavorir i consolidar els comportaments ètics, 

transparents i íntegres dels càrrecs i alts càrrecs institucionals de la Universitat de Barcelona, 

per incentivar el manteniment de conductes eficaces i honestes en el seu paper de servidors 

públics. 

La Universitat de Barcelona ha endegat en els darrers anys un procés de construcció del seu 

propi marc d’integritat institucional, concretament, la Universitat ha aprovat un Codi Ètic, un 

Codi d’integritat en la recerca, un codi de conducta antifrau i d’un Protocol contra 

l’assetjament sexual que venen a afegir-se a d’altres regulacions i estructures com el Síndic 

de Greuges, el Gabinet d'Atenció i Mediació, el Llibre blanc d’ús de les xarxes socials o la 

Comissió de Bioètica. Tots aquests instruments pretenen garantir processos i resultats de 

recerca, docència i gestió sota control públic que afavoreixin la consolidació d’una cultura 

institucional ètica, íntegra i de qualitat, al servei del rendiment de comptes. En paral·lel a 

aquesta regulació, s’han aprovat també dos mecanismes de garantia i compliment de la 

integritat institucional: la Bústia ètica i d’integritat institucional de la UB i el Comitè d’Ètica, 
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ambdós instruments de garantia de la normativa ètica i d’integritat que culminen el procés 

abans esmentat. Per altra banda, la  Llei  19/2014,  de  29  de  desembre,  de  transparència,  

accés  a  la informació  pública i bon govern disposa que les institucions públiques, entre les 

quals es troben les universitats públiques de Catalunya, han d'elaborar un codi de conducta 

de llurs alts càrrecs. El propi Reglament de transparència de la Universitat de Barcelona 

preveu, en el seu article 21, la creació d’un codi de conducta propi per als alts càrrecs basat 

en el marc dels principis d’actuació establerts a l’article 55 de la citada Llei 19/2014.  Així 

doncs, aquest codi recull valors, principis i regles i models de conducta que són a la vegada 

objectius a assolir i compromisos a seguir per part dels càrrecs amb més responsabilitat de 

gestió de la Universitat.  

 

12.  Objectiu: Acreditació de Centre. Iniciem els treballs per la certificació del SAIQU (Sistema 

d'Assegurament Intern de la Qualitat) amb l’objectiu de tenir una acreditació de centre i no necessitar 

fer acreditacions de cada ensenyament individualitzat. 

 

13. Projecte  Constitució del HUB de Sostenibilitat Gobal de la UB. Segueixen els treballs per la 

seva implementació el proper any amb el suport de l’equip rectoral. 

 

14. Futures activitats de Facultat: 

a. Fòrum ambiental el 28 d’abril. 

b. Preparant el Post-Cop26 . Principis del 2022. 

 

15.  Manteniment i millora del edifici de la Facultat (gestionat per l’administradora de centre 

Montserrat Gorris) 

a. Obres de remodelació de la planta 5a del Margalef (Fisiologia Vegetal) : Obres iniciades el 

mes d’abril de 2021 i aturades des de fa mesos per una incidència greu en la documentació 

relativa als permisos que havia de concedir la Generalitat per al tractament especial del 

paviment. El servei d’Obres està fent les gestions oportunes per poder obtenir els permisos 

per continuar l’obra, a poder ser, accelerant el ritme de treball per no allargar més el termini 

d’execució. 

b. PIU 2020: A part de la remodelació de Fisiologia Vegetal, la reparació de la coberta de l’aula 

M5 del Margalef ja es va realitzar, la reparació de l’esquerda de la façana nord del Margalef,  

i altres esquerdes afegides al 2021, estan en estudi. La climatització de part de l’espai de 

l’antiga Estadística està en procés. 

c. PIU 2021: De les accions ja adjudicades, les del Prevosti, ja s’ha realitzat la reparació del terra 

de pas de la plaça dura zona biblioteca i la reparació de l’accés a l’edifici, i en breu es farà la 

reparació de l’ascensor del costat Menéndez y Pelayo. Manca per fer la tercera fase (a la 

banda de l’entrada des de la Diagonal) que està prevista pel proper estiu. Aquest fet provoca 

que encara hi hagi filtracions d’aigua al CRAI, a la banda de l’ascensor, que no es resoldran 

fins que s’acabi la tercera fase. Pel que fa a les del Margalef, el mes d’agost es va recobrir 

amb poliurea el paviment de l’aula M5 així com el de les plantes 3, 4 i 5 però la resta d’accions 

resten pendents de projecte o de licitació (Continuació en la rehabilitació de les plantes de 

l’edifici, zona a determinar, Reparació esquerdes i balcons, i correcció de mesures per obtenir 
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la llicència ambiental de l’edifici Prevosti). Mercès a una partida extraordinària, s’han 

instal·lat línies de vida a les finestres de les aules del Margalef. 

Volem destacar l’objectiu de fer en breu la licitació de l’obra d’impermeabilització del terra 

de pas del Margalef a l’Aulari, per poder iniciar la remodelació del soterrani com a centre per 

a estudiants. 

d. Climatització laboratoris de pràctiques labM8 i labM9: Ja s’ha autoritzat a càrrec de la 

facultat el projecte per a la climatització dels laboratoris de pràctiques del Margalef labM8 i 

labM9. De seguida que arribin els materials, els equips seran instal·lats el més aviat possible.  

e. Ascensor de l’Aulari: Les obres es van enllestir pràcticament en termini previst. Malgrat 

l’ensurt d’haver de clausurar temporalment la seva utilització per un tema de llicències,  

l’ascensor està funcionant normalment. 

f. Remodelació del Punt d’Informació de l’Aulari: Una vegada instal·lat i en funcionament el 

nou ascensor de l’Aulari, amb finançament del mateix projecte, al llarg del 2022 es durà a 

terme la remodelació integral del Punt d’Informació que està just al costat, per donar a 

aquesta zona un aire més modern i funcional. 

g. Substitució de les hidrojardineres del hall del Margalef: S’ha acordat amb l’empresa de 

Jardineria la substitució esglaonada de les 56 hidrojardineres que estan instal·lades als 6 pisos 

del Margalef i que donen al hall, ja que tenen una antiguitat de més de 20 anys i han provocat 

una disminució progressiva del vigor de la vegetació. La previsió és que es faci una primera 

intervenció aquest mes desembre amb la substitució de 18 jardineres i, al llarg dels anys 2022 

i 2023, anar-les substituint totes, a càrrec de l’empresa de Jardineria. 

h. Instal·lació d’aparcaments per a patinets elèctrics : El vicerectorat d’Igualtat i Gènere de la 

UB ha assignat a l’OSSMA una partida pressupostària per impulsar aparcaments segurs de 

patinets elèctrics a la UB. D’acord amb aquest projecte, la Facultat ha sol·licitat a l’OSSMA un 

total d’uns 20 aparcaments, i s’està a l’espera de la corresponent aprovació i posterior 

instal·lació, en un espai d’uns 4 metres lineals situat a la zona de l’aparcament on abans hi 

havia l’antiga copisteria. 

 

16.  Concursos PAS (gestionat per l’administradora de centre Montserrat Gorris) 

a. Oposicions de PAS funcionari a l’escala de Gestió: Ja està en marxa el procés selectiu de 

promoció interna per accedir al l’escala de Gestió (ja s’ha realitzat la primera prova) pel qual 

s’ofereixen un total de 60 places per a tota la UB. Es preveu que al llarg del primer trimestre 

del 2022 es resolgui el procés i s’adjudiquin les places de promoció interna. 

b. Oposicions de PAS funcionari a l’escala Administrativa: El 29/10/21 es va publicar el procés 

selectiu de promoció interna per accedir a l’escala Administrativa, procés que ofereix  un 

total de 126 places per a tota la UB i que es desenvoluparà al llarg del 2022. 

c. Oposicions de PAS funcionari a l’escala Auxiliar Administrativa: El 25/11/21 es va publicar 

el procés selectiu per accedir a l’escala Auxiliar Administrativa, procés que ofereix  un total 

de 228 places per a tota la UB i que es desenvoluparà al llarg del 2022. 

d. Oposicions de PAS laboral a l’escala Auxiliar de Serveis:  El 02/12/21 es va publicar el procés 

selectiu en torn de nou ingrés per accedir a la categoria de personal laboral del grup IV com 

a Auxiliar de Serveis, procés que ofereix  un total de 39 places per a tota la UB i que es 

desenvoluparà al llarg del 2022. 
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e. Resultats concurs de PAS laboral en torn de nou ingrés: Ja s’han adjudicat les places del 

concurs de PAS laboral en torn de nou ingrés (fase 3) que es va iniciar al 2020 i a Biologia, 

s’han atorgat 2 places, la de Responsable del Servei de Camps Experimentals i la de tècnic de 

laboratori de la Secció de Genètica. 

f. Proper concurs de PAS laboral en torn de nou ingrés: El 18/11/21 es va publicar el procés 

selectiu en torn de nou ingrés per cobrir 72 llocs de treball de PAS laboral de la UB en règim 

de contracte laboral indefinit. Son places que actualment estan ocupades per personal 

temporal i 4 places són de la Facultat de Biologia (el responsable del Servei de Fermentació, 

un tècnic audiovisual i tècnics de laboratori de Bioquímica, Biologia Cel·lular). Tot el procés 

de les proves es desenvoluparà al llarg del 2022. 

g. Proper concurs de PAS laboral en torn de promoció interna i nou ingrés: El 02/12/21 es va 

publicar el procés selectiu en torn de promoció interna i de nou ingrés, per cobrir 28 llocs de 

treball de personal laboral en règim de contracte laboral indefinit. Son places que actualment 

estan ocupades per personal temporal i 1 és de Biologia (un tècnic de laboratori del 

departament del BEECA). 

h. Acord de nivell 20 per a totes les gestores departamentals: La Gerència acaba d’acordar 

amb els Agents Socials el nivell 20 com a nivell mínim per a tots els llocs de treball amb 

funcions de responsable de recerca (nivell que feia molts anys que s’estava demanant), per 

la qual cosa, amb efectes retroactius del 01/01/21, totes les gestores departamentals que no 

tenien encara el nivell 20 (de les 9 de Biologia, 3 tenen el nivell 20 i 6 tenen el nivell 18) 

passaran a tenir-lo, i serà també amb aquest nivell que sortiran les esmentades places en el 

proper concurs. 

 

 

INFORME DEL VICEDEGÀ ACADÈMIC 

 

1. Docència: 

a. Calendari acadèmic 2022-2023. Un cop rebut el calendari marc UB, la comissió acadèmica 

de la facultat ha aprovat ja el calendari específic per als ensenyaments de la facultat de 

Biologia.  

b. Per manca de temps per a discutir-les, el rectorat proposa prorrogar les directrius 

acadèmico-docents per al 2022-2023. No obstant, s’ha compromès a revisar-les de cara al 

2023-2024. 

 

2. Directrius sobre les avaluacions 

S’han elaborat unes directrius sobre les avaluacions a la facultat a partir de la normativa marc de la 

UB. Aquestes directrius pretenen ser un document guia per a tot el professorat de la facultat per a 

ser consultada en cas de dubte. S’han discutit i aprovat per la comissió acadèmica del 10 de desembre 

de 2021. 
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3. Convocatòria material docent 

La facultat va participar en la convocatòria de material docent d’aquest any i se li ha concedit el que 

es demanava. En total rebrem unes 99000€ per a finançar (amb 20000€ de cofinançament des de la 

facultat i aparells aportats per l’empresa Motic de manera gratuïta) el següent: 

1. Sala digilab 3.0 Motic amb 24 microscopis amb càmera wifi i un pel professorat 

2. 13 microscopis amb càmera wifi per a repartir a 13 laboratoris  

3. 7 lupes amb càmera wifi per a repartir a 7 laboratoris 

4. 1 lupa senzilla mòbil 

5. Un lector de plaques 

6. Un espectofotòmetre 

4. Nou Real decret d’ordenació dels ensenyaments estatats 

Real decret “RD 822/2021 por el que se establece la ordenación de las enseñanzas universitarias 

oficiales (antic RD 1393).” Aquest real decret es va aprovar i s’aplica des d’octubre d’enguany. Hi ha 

alguns canvis respecte els ensenyaments i les acreditacions d’aquests ensenyaments. Els canvis més 

destacats serien: 

a. Els títols s’han d’adscriure a un àmbit de coneixement, d’entre una llista de 32. Fins ara 

s’adscrivien a una de 5 branques de coneixement.  

b. Possibilitat de tres modalitats d’impartició: presencial, hídrida o semipresencial (40-60% de 

crèdits no presencials), virtual o no presencial (al menys 80% dels crèdits no presencials) 

(punt 7, article 14).  

c. Les mencions han de tenir com a mínim el 20% dels crèdits d’una titulació, és a dir, un mínim 

de 48 (punt 3, article 13).  

d. Es poden oferir graus amb itinerari acadèmic obert. Han d’incloure assignatures d’almenys 

dos graus del mateix àmbit de coneixement o afins, amb una càrrega de crèdits d’entre 60 i 

120 crèdits d’assignatures bàsiques/obligatòries. 

e. Els màsters propis passen a dir-se Màster de formació permanent i els cursos de Postgrau 

només poden tenir un nombre de crèdits ben definits:  

 . Màster de formació permanent:  60, 90 o 120 crèdits 

. Diploma d’especialització: 30-59 crèdits 

. Diploma d’expert: menys de 30 

. Les titulacions que no requereixen titulació universitària prèvia tenen una càrrega 

inferior als 30 crèdits, amb la possibilitat de poder impartir cursos de menys de 15 

crèdits (microcredencials, de 3 a 15 crèdits). 

 

5. Aules docents 

Aprovades les obres aire condicionat labM8 i labM9 (estiu 2022) i de condicionament aules M9 i M10 

(gener 2022). 

 

6. Sessió informativa dels Màsters de la facultat.  

El passat 23 de novembre va tenir lloc aquesta sessió on es va explicar, a tot l’alumnat de la facultat, 

els diferents màsters i postgraus que es gestionen des de la facultat i on hi participa. Després de la 
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sessió, els interessats van poder parlar amb els coordinadors i coordinadores en una sessió de 

pòsters. 

 

7. Concurs Moritz 

Aquest any la UB, junt amb altres universitats catalanes, torna a participar en el concurs Moritz per 

a elaborar una nova cervesa. La facultat aportarà un estudiant del grau de Biotecnologia i un 

estudiant del grau de Bioquímica que s’incorporaran en un equip format per alumnes de diferents 

graus de les facultats de Química i Farmàcia. 

 

 

INFORME DEL VICEDEGÀ DE QUALITAT, INNOVACIÓ I PROFESSIONALITZACIÓ 

Les principals accions que hem dut a terme en aquest segon semestre del curs 2020-21 han estat les 

següents: 

 

1. PAT 

- Arran dels problemes detectats a final de curs, especialment referits al desenvolupament del 

Portafoli i al coneixement del PAT en general, es van organitzar sessions específiques per curs al 

setembre passat. Aquestes sessions es van gravar i estan disponibles a la pàgina web de la facultat. 

En aquestes reunions es va intentar conscienciar a tot l'estudiantat dels objectius del PAT i de la 

seva importància per a la seva formació. En relació amb el Portafoli es va informar de les novetats 

implementades: 

 - S'ha simplificat la recollida de les evidències a partir d'unes plantilles molt senzilles d'omplir. 

 - Al Portafoli només hauran de recollir evidències de 2 competències: Treball en 

 equip i Capacitat comunicativa. 

- Totes les activitats del Passaport juntament amb d'altres susceptibles de formar part del CV de les 

i els estudiants han estat integrades en un calendari amb un codi de colors seguint un model del 

SAE. Aquest calendari està penjat a la web de la facultat i està pensat per facilitar la generació de 

CVs amb tots els apartats necessaris. 

 

2. Projecte d’Innovació Docent de la Facultat 

Aquest curs es mantenen bàsicament les mateixes assignatures compactades que l'any passat. N'hi 

ha dues, però, que fins ara estaven compactades i ho han deixat d'estar perquè estaven en semestres 

on convivien amb assignatures no compactades cosa que suposava alguns problemes com ja sabeu. 

Per altra, dins del 1er semestre de 3er curs del Grau de Ciències biomèdiques s'han compactat 4 de 

les 5 assignatures.  A partir d'ara començarem a programar el curs vinent amb la idea de mirar de 

compactar el 1er semestre de 3er curs del grau de Biologia. 

 

3. Àmbit de la professionalització 

- A StartUB li han concedit un projecte TRUE (Transforming universities towards entrepeneurship) 

per promoure la innovació i emprenedoria entre el PDI i PAS. En aquest projecte estan també 

implicades la Universitat de Montpellier, la Universitat de Extremadura i l'Institut Politècnic de 

Lisboa. També hi participen 4 empreses: Sapiens Mindset, CISE, Siemens i Fundació DTI. Dins 

d'aquest projecte, des de la facultat, i en col·laboració amb StartUB, IDP-ICE i Fundació Bosch i 
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Gimpera, organitzarem una jornada partida en dos dies adreçada al PDI. La primera sessió estarà 

dirigida a veure com introduir i treballar la competència transversal de la creativitat i 

l'emprenedoria a les nostres assignatures. Hi participarà l'IDP i professorat propi que tingui 

experiència en treballar aquesta competència a l'aula. La segona sessió estarà encaminada a 

donar a conèixer al PDI els recursos que disposem per fer transferència de la recerca. Aquí hi 

participarà la Fundació Bosch i Gimpera juntament amb investigadores i investigadors de la 

facultat que tinguin experiència en aquest àmbit. 

- La UB ha organitzat una exposició itinerant "Universitat i ODS 2030: Innovació social" que està 

exposada actualment a la Facultat d'Economia i Empresa. En ella es presenten 11 projectes 

innovadors de diferents àrees relacionats amb els objectius de l'Agenda 2030 sobretot en 

aspectes de sostenibilitat. Degut a que la temàtica és interessant per a la nostra facultat i que 

alguns dels projectes són de grups de recerca d'aquí, hem demanat que pugui estar uns dies 

exposades a la facultat. Estem pendents de tancar les dates 

 

4. Àmbit de la Qualitat 

- S’està preparant l’informe d’acreditació del grau de Ciències Biomèdiques. S’ha constituït ja el 

Comitè d’Avaluació Intern (CAI) que s’encarregarà de supervisar el procediments.  

- Dins de les tasques per a la certificació del SAIQU s’han dut a terme les següents accions: 

• S’ha proposat un calendari d’actuacions.  

 

 Desembre 

2021 

Gener 

2022 

Febrer 

2022 

Abril 

2022 

Maig 

2022 

Juliol 

2022 

Política i objectius de Qualitat       

Pla Director 2019-2023       

Mapa de processos i PEQS                 

Quadre de comandament i 

indicadors 

      

Manual de Qualitat       

Entrega de la documentació       

 

• S’han fet un parell de sessions amb els responsables de l’APQUB per parlar dels 

diferents eixos del SAIQU i on han assistit les persones que d’una manera o altra 

estran implicades. 

• S’ha aprovat en Comissió de Qualitat la Política i Objectius de Qualitat de la Facultat 

que queda ara pendent d’aprovació per la JdF. 

• S’està treballant en el Pla Director per aprovar-lo durant el mes de gener. 

• S’han començat a organitzar els equips que hauran de treballar en la revisió i 

actualització dels PEQs. 
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INFORME DE LA VICEDEGANA DE RECERCA 

 

1. Convocatòria de Requalificació 

Es van fer comissions mixtes entre tres universitats catalanes: UAB, UPC i UB. Els vicedegans de 

recerca i altres investigadors hem participat a les comissions UB o a les comissions de les altres 

universitats. El 30/11/2021 es va publicar la resolució de  la convocatòria, amb aquest resultat: 

Margarita Salas: 34 a l’àrea de Ciències de la salut; 43 a l’àrea de Ciències experimentals i 

Matemàtiques; 19 Socials i Jurídiques i 24 Arts i Humanitats. 

Requalificació: 12 ajuts. 

Maria Zambrano: 13 a l’àrea de Ciències de la salut; 45 a l’àrea de Ciències experimentals i 

Matemàtiques; 21 Socials i Jurídiques i 9 Arts i Humanitats. 

 

2. Encaix de la recerca entre instituts i facultats 

El dia 11/11/2021 es va convocar, des del vicerectorat de recerca, la primera reunió de discussió 

sobre la recerca a la UB i l’encaix entre instituts de recerca i facultats. El vicerector de recerca 

continuarà amb aquest debat obert, convocant noves reunions. 

 

3. Contractes PREDOC-UB 

En la propera convocatòria, que sortirà publicada aquest mes, hi haurà 32 contractes de 4 anys de 

durada. Els contractes es repartiran entre programes de doctorat, classificats en 4 àmbits: Ciències 

Salut (9 contractes); Ciències Experimentals i matemàtiques (9);  Ciències Socials  (8); Arts i 

Humanitats (8). 

Hi ha nous criteris per afavorir direccions del PDI més jove i interdisciplinàries. 

 

4. Contracte Programa de Recerca 2021 

Amb el 80% del CPR 2021, la comissió de recerca de la Facultat va aprovar totes les sol·licituds 

presentades pels departaments, i dos ajuts interdepartamentals amb el cofinançament de la Facultat: 

microscopi fluorescència, sistema Elix+MilliQ. 

El 13/12 hem rebut el 20% restant d’enguany. Tot i que semblava que aplicarien nous criteris per a 

repartir aquesta part, han mantingut aproximadament el global del CPR del 2020. Les direccions dels 

departaments ja han estat informades. Donades les dates tan properes a finals d’any, es recuperaran 

aquests diners com a romanents de cara al febrer i la gestió d’aquesta part la discutirem en la propera 

comissió de recerca. 

 

5. Convocatòria equipament científic Ministeri 

Ja va sortir publicada la resolució provisional d’aquesta convocatòria. Han estat concedits 12 aparells 

a la UB (11 als CCiT i 1 a Fac Medicina). La UB és darrera del CSIC global, l’entitat amb un import més 

alt concedit, aproximadament 1/3 de tot el concedit a Catalunya.  

Les dues sol·licituds dels serveis de la Facultat (servei de fermentació i servei de camps experimentals) 

van ser ben avaluats, però no suficient per a ser finançats. Els responsables científics dels serveis van 

enviar al·legacions però no van prosperar. 
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6. Convocatòria RiC 2021 

Dels tres potencials candidats que havien mostrat interès en la Facultat, concretament a BEECA, cap 

s’ha decidit, finalment, per quedar-se a la UB. 

 

7. Convocatòria SGR 

Les darreres informacions indiquen que la nova convocatòria SGR serà per tres anys, amb un import 

global un 60-80% superior a la de 2017.  

 

8. Vicerectorat d’Emprenedoria, Innovació i Transferència  

Actualització projecte HEI-TRUE (Transforming Universities towards Entrepreneurship): S’està 

preparant una assignatura de grau transversal sobre emprenedoria i innovació. També s’està 

preparant un mòdul de formació per a PDI sobre la mateixa temàtica (via IDP-ICE). S’està començant 

a treballar en l’i-Day UB del 2022. 

Convocatòria d’Incentivació a la transferència. De les acceptades (un 76%) se n’han concedit 17, 7 en 

forma d’associat i 10 com ajut a la promoció. Cal remarcar que de les admeses, un 65% han optat per 

la modalitat d’ajut a la promoció del grup de recerca.  

Projectes “Prueba de Concepto”. En total es van presentar 954 propostes i se n’han concedit 374 

(èxit 39%). A la UB, es van assessorar 54 propostes des de la FBG i finalment es van presentar 39 

sol·licituds. Se n’han concedit 17 (44% d’èxit).  

DeepTech node. Es tracta d’una aliança per posicionar Barcelona com un referent en l’àmbit de 

l’emprenedoria de base tecnològica sorgida de la recerca. Conveni entre Barcelona Activa, UB, UPC, 

UAB, UPF i UOC signat. Presentació oficial el 05/11/21. 

 

9. Altres informacions  

S’ha activat els CGs corresponents a les dues primeres anualitats dels Projectes del Pla Nacional 2020, 

per a facilitar l’inici dels projectes.  

Ha estat concedit l’ajut que finança el 100% el nou RMN de molt alt camp, 1Gz, a la convocatòria 

d’infraestructures de les Instal·lacions Cientificotècnica singulars del Ministeri, amb fons Next 

Generation.  

S’ha obert una nova convocatòria de l’Agència Estatal d’Investigació per a projectes de recerca: 

Proyectos estratégicos para la transición ecològica y digital. Amb fons Next Generation. Finalitza el 

19 de gener. 

El dia 7 de febrer el vicerector de recerca farà una visita oficial a la Facultat.  

 

 

INFORME DE LA SECRETÀRIA ACADÈMICA, DOCTORAT I IGUALTAT 

 

1. Secretaria Acadèmica 

- Eleccions representants de PAS, PDI permanent i altre PDI a la Junta de Facultat, novembre 

2021: S’han renovat els representats d’aquests col·lectius. Les votacions es van realitzar 

telemàticament  els dies 24 i 25 de novembre. 

- Gestió Covid: Ha estat un semestre tranquil fins fa pocs dies, que es va detectant un augment 

dels casos positius i contactes estrets comunicats a través dels missatges enviats a 
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covid.biologia@ub.edu. Sempre s’ha estat en contacte estret amb l’OSSMA i podem afirmar que 

no tenim cap evidència de transmissió de la malaltia dintre de la Facultat. Darrerament s’ha 

denotat una desvinculació del col·lectiu amb el procediment, i s’ha enviat recordatori tant de les 

mesures de prevenció com del protocol de comunicació de casos. També es recorda la prohibició 

de menjar en espais tancats. 

- Enguany si que hem pogut fer la cerimònia de graduació de la promoció 2017-2021 en la data 

prevista i al Paranimf!!: El passat divendres 19 de novembre a partir de les 10 del matí, presidit 

pel rector Dr. Joan Guàrdia (part 1) i per la degana Dra. Rosina Gironès (Parts 2, 3 i 4) , es va 

celebrar en el Paranimf l’acte de graduació. També vam poder homenatjar el professorat jubilat 

i felicitar al predilecte i tots vam gaudir de les intervencions de la padrina, la Dra. Montserrat 

Aguadé, i de l’alumnat portaveu de cada grau. Aquí teniu algunes fotografies. 

 

 
 

Podeu trobar els enllaços als enregistraments en la plana principal de la web de la Facultat de 

Biologia sota el banner Acte de Graduació: Accés a l'enregistrament de l'acte així com al 

repositori de fotografíes: 

 

Graduades i Graduats en Biologia, Bioquímica, Biotecnologia, Ciències Ambientals i Ciències 

Biomèdiques - Promoció 2017-2021 

 

Graduació 26-11-2021 

  

mailto:covid.biologia@ub.edu
https://www.ub.edu/ubtv/video/graduacio-biologia-promocions-2017-2021
https://ubarcelona-my.sharepoint.com/:f:/g/personal/ramongonzalez_ub_edu/Emz35aQOz9VEvvx-4iWt8hMBCgqyU7syVKCrJUkjMMby4Q?e=ALih72
https://ubarcelona-my.sharepoint.com/:f:/g/personal/ramongonzalez_ub_edu/Emz35aQOz9VEvvx-4iWt8hMBCgqyU7syVKCrJUkjMMby4Q?e=ALih72
https://ubarcelona-my.sharepoint.com/:f:/g/personal/ramongonzalez_ub_edu/EqMWFZ0LudpCie3xN0K_r5UBL7zxjigyuZdBvt9MYYsqnA?e=ZyhQDB
https://ubarcelona-my.sharepoint.com/:f:/g/personal/ramongonzalez_ub_edu/Emz35aQOz9VEvvx-4iWt8hMBCgqyU7syVKCrJUkjMMby4Q?e=ALih72
https://ubarcelona-my.sharepoint.com/:f:/g/personal/ramongonzalez_ub_edu/EqMWFZ0LudpCie3xN0K_r5UBL7zxjigyuZdBvt9MYYsqnA?e=ZyhQDB
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2. Comissió de Doctorat  

Reunions de la CDF: A més dels tràmits habituals, 

- El CRAI ja no pot generar els enllaços per les defenses telemàtiques/híbrides en BbCollaborate, 

pel que des de la SED es crea un enllaç Teams per al tribunal i correspon a secretari o membre 

UB del tribunal, segons normativa, la creació de l’enllaç de la defensa, amb la col·laboració de 

director/tutor/a de la tesi. S’està treballant per a veure si es poden crear ambdós enllaços des 

de la SED. 

- El nou programari corresponent als informes de seguiment i plans de recerca ha donat molt 

problemes i més feina. Sabem que ha estat una queixa general per part de molts programes. La 

CDF ha detectat tota una sèrie de mancances i  problemes, per això s’ha enviat un document a 

l’EDUB amb propostes de millora. El director de l’EDUB l’ha rebut molt bé i el tindran com a guia 

i eina per fer les millores.  

- També s’han fet arribar a l’EDUB suggeriments per tal de millorar la normativa de les tesis en 

co-tuteles i del procediment dels convenis associats. 

- Es demana a coordinadors i representants que comuniquin molt clarament la normativa del 

tercer director a directors i tutors de tesis per evitar situacions delicades i malentesos en el 

moment del dipòsit de la tesi. 

- Cal fomentar més la internacionalització de les tesis doctorals, amb estades i programes 

específic de mobilitat de doctorat. 

Acords i informació de les reunions EDUB: 

- La Dra. Neus Carbó Carbó s’incorpora a la Comissió d’Equivalència de l’EDUB en substitució de 

la Dra. M. Pilar López Laseras. 

- Referent al procés d’acreditació de les competències específiques dels programes de doctorat 

(2022), l’EDUB ha enviat als coordinadors/es una plantilla d’autoinforme. El passat 13 de 

desembre va tenir lloc l’entrevista del CAE respecte a l’autoinforme de l’EDUB, aprovat 

prèviament per la Comissió de Qualitat i pel Comitè de direcció, sobre les competències 

transversals dels programes. 

- La modificació dels criteris de distribució de les beques Pre-Doc UB (antics APIF) ha causat un 

cert descontent, sobretot en el programes grans. A més, en aplicació del RD que passa els 

contractes de 3 a 4 anys, el nombre total de beques ha baixat un terç. 

- S’està estudiant que als coordinadors dels programes de doctorat se’ls reconegui la gestió i 

puguin demanar trams de gestió. 

- Es vol potenciar molt el programa de doctorats industrials. Actualment és una opció minoritària 

a Catalunya (7%), però es pot aplicar a tots els àmbits i ofereix formació específica, transferència 

i innovació. Més informació a la pàgina web: https://doctoratsindustrials.gencat.cat/ 

 

3. Comissió d’Igualtat  

- Protocol assetjament: La  VR Puig ha informat que es pretén un canvi en les responsabilitats de 

les comissions d’igualtat de centre ja que estan assumint moltes accions respecte al Protocol, 

gestió i atenció a les persones. S’ha de donar una volta al Protocol actual i a la manera d’atendre 

les situacions. S’ha elaborat un informe sobre el qüestionari realitzat a la Comissió d’Igualtat 

relatiu al funcionament del Protocol assetjament que servirà per a la millora de les dinàmiques. 

Es vol potencial que la Unitat d’Igualtat actuï com a finestreta única. 

https://doctoratsindustrials.gencat.cat/
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- Incorporació perspectiva de gènere a la docència: es recorda que al web de la Unitat d’Igualtat 

estan penjats recursos per a la docència amb perspectiva de gènere. Ho podeu trobar a: 

https://www.ub.edu/web/ub/ca/sites/genere/documents/recursos-docencia-perspectiva-

genere/index.html 

- Jornada “El Futur De L’alimentació: Com Conjugar Salut i Sostenibilitat” dirigit als estudiants 

de grau, màster i doctorat de la UB. Va tenir lloc els passats 13 i 14 d’octubre de 2021.  

- Creació de grups de treball:  

Grup de treball Projectes del Pacto de Estado contra la violència de género: definició, delimitació 

i organització del funcionament, criteris i pressupost dels futurs projectes del Pacto de Estado. 

Grup treball cures, infants i persones dependents: grup polivalent sobre temes relacionats amb 

les cures tals com les sales de cures, les escoles bressol o la disposició de centres de dia per a 

persones dependents per tota la comunitat de la Universitat de Barcelona. 

Grup treball pobresa menstrual: propostes que millorin les condicions de la UB de cara a les 

necessitats específiques de les persones menstruants. 

Grup de treball Red Interuniversitària LGTBIQ+: grup de treball que elabori el document de 

constitució de la xarxa i es vulgui implicar en qüestions LGTBIQ+. 

- Actes dia 25 de novembre, dia internacional contra la violència de gènere: 

https://www.ub.edu/dia-contra-violencia-genere/ 

- Premis Clara Campoamor 2021 al millor treball de fi de grau amb perspectiva de gènere de la 

Universitat de Barcelona: 

https://www.ub.edu/web/ub/galeries/documents/sites/genere/premis/Publicacix_resolucix_P

remi_Clara_Campoamor_2021.pdf 

 

 

INFORME DE LA VICEDEGANA DE MOBILITAT I RELACIONS INTERNACIONALS 

 

1. Visita del Vice Rector de Política d’Internacionalització i de la Delegada del Rector per a Xarxes 

i Mobilitat Internacional a la Facultat de Biologia  

El dia 29 d’octubre vàrem rebre la visita del Dr. Markus Gonzalez i la Dra. Bibiana Crespo a la Facultat 

de Biologia. A la reunió, on vàrem assistir la degana de la Facultat i l’equip de l’ORI-BIO, vàrem parlar 

de les mancances de l’ORI de Biologia (equip molt petit pel volum de mobilitat internacional de la 

Facultat, comptem només amb la Laura Gabarrón, PAS compartida amb l’ORI de CCTT)  i dels 

aspectes a millorar de la política d’internacionalització als centres de la UB. 

Es va fer molt d’èmfasi en la necessitat d’un reconeixement en hores GRAD als professors UB que 

tutoritzen els “laboratory trainings” dels estudiants incoming (Erasmus Estudis o Pràctiques) i als 

professors que donen les assignatures en anglès, pel fet de tenir molts estudiants Erasmus.  

 

2. Mobilitats d’estudiants OUTGOING Curs 2021-22  

- Aquest primer semestre els intercanvis han començat amb força normalitat; 44 estudiants estan 

fent estades semestrals (33) o anuals (11) a diferents Universitats d’Europa amb els programes 

Erasmus Estudis (33), Erasmus Pràctiques (8) i Erasmus Pràctiques graduats (4).   

https://www.ub.edu/web/ub/ca/sites/genere/documents/recursos-docencia-perspectiva-genere/index.html
https://www.ub.edu/web/ub/ca/sites/genere/documents/recursos-docencia-perspectiva-genere/index.html
https://www.ub.edu/dia-contra-violencia-genere/
https://www.ub.edu/web/ub/galeries/documents/sites/genere/premis/Publicacix_resolucix_Premi_Clara_Campoamor_2021.pdf
https://www.ub.edu/web/ub/galeries/documents/sites/genere/premis/Publicacix_resolucix_Premi_Clara_Campoamor_2021.pdf
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- Al 2n semestre, tenen previst fer una mobilitat 137 estudiants amb els programes Erasmus 

Estudis (97), Erasmus Pràctiques (29), Erasmus Pràctiques Graduats (6), Global UB (2) i 

Pràctiques Curriculars Internacionals-PCI  (3). 

- La convocatòria Erasmus Pràctiques 3er termini va obrir del 6 de setembre al 5 de novembre. 

Vàrem fer una sessió informativa on-line el 22 de setembre, es va fer la publicitat pels campus 

“ORI Facultat de Biologia: Outgoing Student” i  “ORI - Fac. Biologia - Màsters - Outgoing 

Students”  on estan inscrits tots els estudiants de Grau i de Màster, respectivament. Es va 

resoldre el 4 de desembre i hem pogut assignar 11 places Erasmus Pràctiques per fer Mobilitats 

durant el 2n semestre, 5 per estudiants de Màster i 6 per a estudiants de Grau. Fa dos cursos 

vàrem assignar 16 places Erasmus Pràctiques a estudiants de Màster en aquesta 3er termini 

Erasmus Pràctiques. Pensem que podria interessar a més estudiants de Màster fer la part 

experimental del seu TFM a l’estranger però ens costa que els arribi la informació a temps per 

poder preparar la sol·licitud (donat que han de tenir l’acceptació del grup on fer el TFM abans 

de fer la sol·licitud). 

- A hores d’ara les mobilitats internacionals pel curs 2021-22 serien les següents: 

 

Graus 

Erasmus 

Estudis  

Erasmus 

Pràctiques 

Global 

UB   PCI 

Erasmus 

Pràctiques 

Graduats TOTAL 

Biologia  25 5 1 2 3 36 

Bioquímica 15 3    18 

Biotecnologia 38 10 1 1 4 54 

Ciències Ambientals 2 1   1 4 

Ciències Biomèdiques  49 12   3 64 

Màster   6    6 

TOTAL  129 37 2 3 11 182 

 

- Del 21 de març al 20 d’abril de 2022 s’obrirà la convocatòria d’Erasmus Pràctiques 4rt termini 

curs 2021-22, per fer estades durant l’estiu del 2022; aquestes estades són d’un mínim de 2 

mesos dins d’Europa (les estades han de finalitzar com a molt tard el 15 de setembre). Aquestes 

estades són pràctiques extracurriculars i apareixen a l’expedient electrònic i al Suplement 

Europeu al Títol (SET) dels estudiants. El curs passat vàrem assignar 25 places, 13 d’elles a 

estudiants de 2n i 3er de Grau. Farem difusió de la convocatòria entre els estudiants Grau de 2n 

i 3er i de Màster pels campus i fent sessions informatives.  

  

3. Mobilitats d’estudiants OUTGOING Curs 2022-23 

- Aquest curs, la convocatòria Global UB, per fer intercanvis amb Universitats fora d’Europa, que 

gestiona l’OMPI, ha obert del 2 al 24 de novembre. L’OMPI va convocar 2 sessions informatives 

on-line el 3 i el 10 de novembre així com la 3era fira de mobilitat internacional (on-line) el 18 i 

19 d'octubre de 2021 en horari de matí. 
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- Del 13 de desembre 2021 al 12 de gener 2022 està oberta la convocatòria de Mobilitat 

Internacional 2022-23 : Erasmus Estudis, Global UB Faculty (abans Convenis Específics) i 1er 

termini Erasmus Pràctiques. La convocatòria, que normalment obria a principis de novembre, 

s’ha obert amb més d’un mes de retard pel fet de que ha començat un nou Programa Erasmus i 

s’han hagut de signar de nou tots els convenis. Dels 115 convenis que teníem a la Facultat n’hem 

renovat 95. Tot el procés ha requerit contactar amb els nostres “Partners”, acordar les 

condicions dels convenis i introduir els convenis a l’aplicatiu de gestió de mobilitat que fa servir 

la UB (SOP) en un temps molt curt.  

- Donat que la majoria d’estudiants que fan una mobilitat als nostres Graus són de 4rt curs, vàrem 

fer sessions informatives presencials el 13 i 14 d’octubre a la Facultat de Biologia i el 15 

d’octubre a la Facultat de Medicina i Ciències de la Salut – Campus Bellvitge dirigides als 

estudiants de 3er per donar-los informació general sobre mobilitat internacional.  

- El 30 de novembre i el 14 de desembre hem fet sessions on-line sobre els programes que 

gestionem des de l’ORI de Biologia : Erasmus Estudis, Global UB Faculty (abans Convenis 

Específics) i 1er termini Erasmus Pràctiques. Hem organitzat el cicle de xerrades Cicle de 

xerrades 2021 sobre possibles destins de MI a càrrec dels estudiants que van fer una mobilitat 

el curs 2020-2021 o d’estudiants que estan fent una mobilitat aquest semestre. Hi haurà en total 

12 sessions a càrrec de 19 estudiants. Les xerrades s’han gravat i estan penjades al campus 

virtual. Aquestes sessions tenen molta acollida entre els estudiants que faran una MI el curs que 

ve. 

- La primera assignació de places es  publicarà el 3 de març de 2022 i l’assignació definitiva 

(després del procés d’acceptació i re-assignació) el 23 de març de 2022. 

- Del 4 al 29 d’abril de 2022 s’obrirà el 2n termini de la Convocatòria Erasmus Pràctiques per fer 

estades el 1er o 2n semestre del curs 2021-22. 

 

4. Mobilitats d’estudiants INCOMING Curs 2021-22 

- Aquest 1er semestre acollim a la nostra Facultat 58 estudiants d’estada temporal (40 d’estada 

1er semestre i 18 d’estada anual) amb els Programes Erasmus Estudis (48), Erasmus Pràctiques 

(8), Global UB (1) i Sol·licitud Individual (1).  Molts d’aquests estudiants  estan cursant 

assignatures de Grau i de Màster que s’imparteixen en anglès.  Volem agrair l’esforç als 

professors de la Facultat que imparteixen les seves assignatures en anglès.  

- Pel 2n semestre hem acceptat 48 estudiants en els Programes Erasmus Estudis (42), Erasmus 

Estudis KA107 (2), Erasmus Pràctiques (29) i Global UB (2) .  

ESTUDIANTS INCOMING 2021-22 

PROGRAMES DE MI 

 

  

Erasmus 

Estudis 

Erasmus 

Pràctiques 

Global 

UB KA107 

Sol·lictud 

Individual 

ANUAL 13 5    

1ER 

SEMESTRE  35 3 1  

1 

2n SEMESTRE 42 2 2 2  

 

http://www.ub.edu/ori-bio/content/cicle-de-xerrades-2021-sobre-possibles-destins-de-mi
http://www.ub.edu/ori-bio/content/cicle-de-xerrades-2021-sobre-possibles-destins-de-mi
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ESTUDIANTS INCOMING 2021-22  

PAÏSOS UNIVERSITAT D'ORIGEN 

ALEMANYA 28 GRÈCIA 2 

ARGENTINA 2 HONGRIA 1 

ÀUSTRIA 2 ITÀLIA 14 

BÈLGICA 5 NORUEGA 9 

CAP VERD  2 

PAÏSOS 

BAIXOS 12 

DINAMARCA 1 PARAGUAI 1 

ESLOVÈNIA 1 POLÒNIA 4 

EEUU 1 PORTUGAL 1 

FINLÀNDIA 3 

REPÚBLICA 

TXECA 1  

FRANÇA 7 SUÈCIA 1 

GRAN 

BRETANYA 5 TURQUIA 3 

 

5. Propostes sobre BIPs (Blended Internsive Program)  

Amb el nou programa Erasmus es posen en marxa els BIPs (Blended Internsive Program). Són 

programes breus i intensius que utilitzen formes innovadores d’aprenentatge i docència, en els que 

participen un mínim de 3 institucions d’educació superior de 3 països diferents del programa 

Erasmus.  

Els BIPs fomenten la  capacitat  per  a  desenvolupar  i  implementar  pràctiques  innovadores  de 

docència i aprenentatge entre les institucions d’educació superior participants, i poden ser 

plurianuals Van dirigits a grups d’estudiants, amb un reconeixement mínim de 3 ECTS, o a formació 

de professors. Els grups d’estudiants i professors  realitzen una mobilitat física a l’estranger  de  

curta durada ( mínim 5 dies, màxim 30 dies) i hi ha d’haver un mínim de 15 participants (sense 

comptar personal docent i participants que no es mouen). La institució coordinadora rep 

finançament per l'organització: 400€/participant(fins a un màxim de 20. 

Es farà una crida al professorat que estigui interessat en organitzar un BIP. S’haurà d’omplir el 

Formulari de propostes i enviar-lo  a dt.biologia@ub.edu, posant a l‘assumpte de l’email proposta 

BIPs 

Podeu trobar més informació a http://www.ub.edu/uri/Documents/BIP_Erasmus.pdf 

Les propostes de BIPs es podran fer fins el 31 de gener 2022. 

 

6. Erasmus KA171  

La convocatòria dels projectes KA171 (abans KA107) tancarà el 23 de febrer 2022. 

Es tracta d’un programa Erasmus de mobilitat amb països no membres de la Unió Europea que és 

un instrument per incentivar la cooperació i per aconseguir en un màxim de 3 anys algun altre 

objectiu estratègic per a les Facultats com ara titulacions conjuntes o compartides, programes de 

seminaris, projectes de recerca... En ser de cooperació, afavoreix aquelles sol·licituds que tenen en 

compte les prioritats de cooperació i/o política exterior de la UE . 

http://www.ub.edu/uri/Documents/Propostes_BIP.docx
mailto:dt.biologia@ub.edu
http://www.ub.edu/uri/Documents/BIP_Erasmus.pdf
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De cara a la convocatòria de mobilitat internacional pel curs 2023-2024, des de les Facultats podem 

proposar nous convenis de col·laboració en el programa KA171, que siguin estratègics per a la 

nostra Facultat (ensenyaments de Grau, Màster i Doctorat, cooperació i recerca). La setmana del 

21 de Desembre, des de l’OMPI (Carolina Mansilla) rebrem tota la informació sobre la convocatòria 

i l’enviarem a tot el professorat de la Facultat fent una crida a l’elaboració de propostes de nous 

convenis KA171.   

A la darrera convocatòria de projectes KA107 (ara KA171) es van finançar 3 propostes de professors 

de la Facultat : Cap Verd liderada pel Dr. Jacob Gonzalez-Solís (Dept. de Biologia Evolutiva, Ecologia 

i Ciències Ambientals. Secció Zoologia i Antropologia Biològica); Rússia concretament amb la 

Nizhnevartovsk State University (NVSU) liderada pels Drs. Cesc Múrria  i Francesc Sabaté (Dept. de 

Biologia Evolutiva, Ecologia i Ciències Ambientals. Secció Ecologia) i Kenya concretament amb la 

University of Nairobi - liderada pel Dr. Andrea Butturini (Dept. de Biologia Evolutiva, Ecologia i 

Ciències Ambientals. Secció Ecologia). 

 

7. Mobilitat Erasmus per a Professorat 2021-22 

El 2n termini de la convocatòria Erasmus per a mobilitat docent romandrà obert del 10/1/2022 al 

9/2/2022.  Les mobilitat Erasmus per a professorat són d’un màxim d’una setmana (5 dies lectius i 

2 dies de viatge) i s'han de realitzar abans del 31 de desembre 2022.  Es pot triar entre més de 90 

destins (podeu consultar els destins a sol·licitud Erasmus docència seleccionant la Facultat de 

Biologia com a centre d'adscripció). Us animem a que contacteu amb els vostres col·legues 

europeus i organitzeu la vostra mobilitat Erasmus docent pel curs 2021-22. Recordem que les 

mobilitats docents Erasmus+ també es poden fer en sentit contrari, i permeten rebre 

a professors de les facultats amb les que tenim convenis (han de demanar l'ajut de mobilitat a les 

seves Universitats d'origen).  Aquesta possibilitat pot ser molt interessant de cara a 

convidar professorat per donar classes en alguns màsters o impartir seminaris. 

 

 

Barcelona, 22 de desembre de 2021 

 

 

 

 

http://www.ub.edu/uri/Documents/Convo_Erasmus_PDI_21_22.pdf
https://www.service4mobility.com/europe/MobilitySearchServlet?identifier=BARCELO01&kz_bew_pers=L&kz_bew_art=OUT&sprache=ca&aust_prog=STA&kz_search=A


Política	i	objectius	de	qualitat	de	la	Facultat	de	Biologia	
	
Un	objectiu	general	de	la	Facultat	de	Biologia	és	formar	professionals	competents	en	
els	 diversos	 àmbits	 dels	 nostres	 ensenyaments,	 tant	 graus	 com	màsters,	 que	puguin	
aportar	 tots	 els	 seus	 coneixements	 per	 ajudar	 no	 només	 a	 entendre	 la	 vida	 i	 el	 seu	
funcionament	 en	 el	 planeta,	 sinó	 a	 preservar-la	 i	 millorar	 les	 seves	 condicions	 tot	
respectant	el	medi	ambient	i	perseguint	els	Objectius	de	Desenvolupament	Sostenible.	
Per	 assolir	 un	 nivell	 de	 docència	 d’excel·lència	 és	 necessari	 que	 el	 professorat	 sigui	
també	 capdavanter	 en	 recerca,	 així	 la	 Facultat	 té	 també	 com	 a	 objectiu	 prioritari	
generar	coneixement	a	través	de	la	recerca	i	que	aquest	coneixement	tingui	el	màxim	
impacte	en	la	societat		contribuint	a	la	formació	dels	ciutadans	i	a	la	transferència	de	
coneixement.	
	
En	 aquest	 sentit	 és	 responsabilitat	 de	 la	 Facultat	 de	 Biologia	 el	 garantir	 la	 màxima	
qualitat	en	totes	 les	activitats	que	s'hi	desenvolupen	en	els	àmbits	de	 la	docència,	 la	
recerca	i	la	gestió.	Adquirir	un	ferm	compromís	envers	l'assegurament	de	la	qualitat	és	
la	 millor	 manera	 de	 garantir	 que	 els	 i	 les	 nostres	 estudiants	 surtin	 preparats	 i	
preparades	 per	 encarar	 tots	 els	 reptes	 professionals	 en	 un	 entorn	 de	 necessitats	
canviants.		
	
Entendre	 la	 qualitat	 com	un	 factor	 estratègic	 implica	 al	mateix	 temps	 posar	 tots	 els	
recursos	 i	 esforços	 possibles	 en	 la	 construcció	 i	 implementació	 d'un	 Sistema	
d'Assegurament	 Intern	 de	 la	 Qualitat	 (SAIQU),	 públic	 i	 desenvolupat	 a	 partir	 d'una	
sèrie	de	procediments	específics	de	qualitat	 (PEQs),	que	vetlli	no	només	per	 fixar	els	
criteris	de	qualitat	que	han	de	seguir	tots	els	processos	sinó	que	també	proveeixi	dels	
indicadors	per	fer-ne	l'avaluació	corresponent	 i	dels	recursos	necessaris	per	a	 la	seva	
millora	constant.		
	
El	desplegament	del	SAIQU	ha	de	permetre	a	 la	Facultat	de	Biologia	fer	el	seguiment	
de	 la	 qualitat	 imprescindible	 per	 ser	 el	 centre	 de	 referència	 en	 els	 àmbits	 de	 la	
docència	 i	 la	 recerca	 que	 vol	 representar.	 Per	 aquest	motiu,	 la	 Junta	 de	 Facultat	 es	
compromet	a	utilitzar	tots	els	recursos	tècnics,	econòmics	i	humans	que	tingui	a	l’abast	
per	assolir	els	objectius	específics	que	es	detallen	a	continuació:	
	
	

• Proporcionar	una	formació	del	màxim	nivell	acadèmic	que	estigui	d’acord	amb	
les	necessitats	 i	expectatives	de	 la	societat.	Això	 implica	vetllar	per	 la	qualitat	
de	les	activitats	de	docència,	recerca	i	transferència	del	coneixement.	

• Formar	 titulades	 i	 titulats	 amb	 els	 coneixements	 i	 habilitats	 adients	 per	
desenvolupar	les	seves	tasques	professionals.	

• Posar	 eines	 i	 recursos	 a	 l'abast	 de	 les	 i	 els	 estudiants	 perquè	 es	 formin	 no	
només	en	coneixements	sinó	en	altres	competències	que	contribueixin	al	 seu	
creixement	personal.	

• Fomentar	 l'interès	 per	 la	 innovació	 docent	 entre	 el	 Personal	 Docent	 i	
Investigador	 (PDI)	 i	 posar	 a	 la	 seva	 disposició	 els	 programes	 de	 formació	
necessaris	per	tal	d'ampliar	el	ventall	de	recursos	pedagògics	disponibles	per	a	
la	seva	tasca	docent.	



• Fomentar	i	posar	a	la	seva	disposició	els	programes	de	formació	necessaris	per	
la	formació	continuada	i	adequada	del	Personal	d'Administració	i	Serveis	(PAS)	
perquè	 adquireixi	 les	 competències	 necessàries	 per	 exercir	 satisfactòriament	
les	seves	activitats	en	tot	moment.	

• Potenciar	 la	 presència	 pública	 de	 la	 Facultat	 buscant	 un	 diàleg	 i	 una	
comunicació	directa	amb	els	diferents	agents	socials	tant	per	conèixer	com	per	
poder	respondre	a	les	seves	necessitats.	

• Desenvolupar	 els	 mecanismes	 avaluadors	 pertinents	 per	 poder	 fer	 un	
seguiment	 continu	 de	 totes	 les	 activitats	 del	 centre	 i	 poder	 així	 proposar	 i	
establir	les	accions	preventives	i	correctives	necessàries.	

• Vetllar	 per	 l'efectivitat	 del	 SAIQU	 revisant-lo	 periòdicament	 a	 partir	 dels	
processos	específics	dissenyats	amb	aquest	propòsit.	

• Assegurar	que	tots	els	membres	de	la	Facultat	coneguin	la	política	de	qualitat	
del	 centre	perquè	 s'impliquin,	 des	dels	 seus	diferents	 àmbits,	 en	 l'assoliment	
d'aquests	objectius.	

• Potenciar	 la	 participació	 de	 l’estudiantat	 i	 el	 Personal	 Docent	 i	 Investigador	
(PDI)	en	programes	de	mobilitat	nacionals	i	internacionals.	

	
La	 Comissió	 de	 Qualitat	 del	 centre	 és	 la	 responsable	 de	 l’endegament	 del	 Pla	 de	
Qualitat	 i	 del	 seu	 seguiment.	 La	 consecució	 d’aquests	 objectius	 només	 serà	 possible	
amb	el	 suport	de	 la	 institució	 i	 amb	 la	participació	activa	de	 tots	els	membres	de	 la	
Facultat	de	Biologia.	
	
	
Aquest	document	ha	estat	aprovat	per	la	Comissió	de	Qualitat	el	dia	20	de	desembre	
del	2021.	
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